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Zápis z 9. zasedání Zastupitelstva obce Třemešná, 

které se konalo dne 20. 07. 2023 v galerii kulturního domu, Třemešná 14. 

 

Přítomní: Z. Pecháček, F. Pašas, T. Salvet, R. Kocián, R. Zahradník, L. Králová, P. Baron, P. Šperl 

a K. Šamajová 

Omluveni:  

 

1. Zahájení – určení zapisovatele 

Zasedání zahájil a řídil starosta obce. Konstatoval, že zasedání bylo svoláno včas a řádně, a je přítomna 

nadpoloviční většina zastupitelstva. 

 

starosta – dovolte mi, abych Vás informoval o tom, že z dnešního jednání ZO se pořizuje audiozáznam, který je 

nezbytný pro ochranu práv a právem chráněných zájmů správce nebo dotčené osoby podle § 5 odst. 2 písm. e) 

zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů. Diktafon je statický a zabírá 

pouze prostor pro zastupitele a řečníky z řad veřejnosti. Tento záznam nebude zveřejněn na webových 

stránkách obce. Pokud fyzická osoba, k níž se osobní údaje vztahují, žádá o vypuštění osobních údajů, uplatní 

své právo ve smyslu § 21 zákona o ochraně osobních údajů. 

 

Pořízený audiozáznam slouží k přepisu zápisu zasedání zastupitelstva a po jeho vyhotovení bude vymazán. 

 

starosta určil zapisovatelem Ing. Tomáše Salveta 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí. 

 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 

starosta – navrhl ověřovateli zápisu P. Šperl a F. Pašas 

Dále podal návrh na složení návrhové komise: předseda – L. Králová a členové P. Baron a R. Kocián 

 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Třemešná schvaluje ověřovatele zápisu Pavla Šperla a Filipa Pašase. 

Zastupitelstvo obce Třemešná schvaluje návrhovou komisi ve složení: předseda: Ing. Leona Králová a členové: 

Ing. Rostislav Kocián a Pavel Baron. 

Výsledek hlasování: Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0 

Usnesení č. 120/9/2023 bylo schváleno 

 

Zápis z předchozího zasedání ZO byl před zveřejněním připomínkován a doplněn. 

 

 

3. Schválení programu 

starosta – seznámil zastupitele se zveřejněnými body programu 9. zasedání zastupitelstva 

1. Zahájení – určení zapisovatele 

2. Volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 

3. Schválení programu 

4. ZŠ a MŠ Třemešná, informace o aktuální situaci ve škole, jmenování ředitele  

5. Smlouva č. 1210400852 o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR 

6. Diskuse 

7. Závěr 

 

starosta – vyzval zastupitele k doplnění programu.  

Kocián – prohodit body 4 a 5, nejprve projednat smlouvu a pak se zabývat pak se zabývat bodem školy. 

starosta – nechám hlasovat o takto upraveném programu 

 

1. Zahájení – určení zapisovatele 

2. Volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 
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3. Schválení programu 

4. Smlouva č. 1210400852 o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR 

5. ZŠ a MŠ Třemešná, informace o aktuální situaci ve škole, jmenování ředitele 

6. Diskuse 

7. Závěr 

 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Třemešná schvaluje zveřejněný program 9. zasedání zastupitelstva obce 

Výsledek hlasování: Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 3 (T. Salvet, Z. Pecháček, K. Šamajová) 

Usnesení č. 121/9/2023 bylo schváleno 

 

 

4. Smlouva č. 1210400852 o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR 

starosta – smlouvu jsem zastupitelům rozeslal. Má ze zastupitelů nějaké připomínky? Není tomu tak, nechám 

hlasovat. 

 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Třemešná schvaluje smlouvu č. 1210400852 o poskytnutí podpory ze Státního fondu 

životního prostření České republiky a pověřuje starostu k podpisu této smlouvy. 

Výsledek hlasování: Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0 

Usnesení č. 122/9/2023 bylo schváleno 

 

 

5. ZŠ a MŠ Třemešná, informace o aktuální situaci ve škole, jmenování ředitele 

starosta – zastupitelé byli seznámení se situací ve škole, byla zorganizována schůzka ve škole za přítomnosti 

většiny učitelů. K 30. 06 2023 skončila ve škole paní Vičíková, která tam byla účetní. Ve školou vyhlášeném 

výběrovém řízení na účetní školy vyhrála paní Sovová, která měla nástup od 01.07.2023. Dne 03.07.2023 pan 

Pokorný se vzdal funkce ředitele školy a paní Smolíková se vzdala funkce zástupkyně ředitele školy. Takže 

jsme v situaci, kdy škola nemá žádné vedení školy. Při jednání zastupitelů ve škole s učiteli jsme nedospěli 

k žádnému závěru. Z pedagogického sboru nechtěl nikdo, krom paní Smolíkové, která měla nějaké podmínky, 

školu do jmenování nového ředitele po provedení konkursního řízení na ředitele školy vést. paní Smolíková si 

kladla nějaké podmínky, které se nedaly akceptovat a hledali jsme jiné řešení. 

Zahradník – k těm podmínkám, co se týká osazení pozice ředitele školy jde o zásadní věc. Jestliže byl zájemce 

tady má zájem paní Smolíková a předložila nějaké podmínky, tak ty podmínky se měly projednávat 

a schvalovat na zasedání zastupitelstvu, ne na nějaké pracovní schůzce. 

starosta – na pracovní schůzce se záležitost projednávala s učiteli. Byl jsi na ni také pozván, ani jsi se 

neomluvil.  

Zahradník – pracovní schůzka je jenom schůzka, kde se připravují body pro jednání zastupitelstva. Jakékoliv 

rozhodnutí na pracovní schůzce je neplatné a nepravomocné. Vy jste to zamítli a ona se toho vzdala.  

starosta – kdyby jsi byl ve škole na pracovní schůzce s učiteli, tak bys mohl vědět o co šlo. 

Zahradník – na obecním úřadě a v zastupitelstvu to nějaký řád. Takové věci má rozhodovat zastupitelstvo. 

Pašas – však ano, proto jsme se zde dneska sešli. 

Zahradník – zastupitelstvo mohlo být svoláno na druhý den a tam se k tomu mohli všichni vyjádřit, já jsem 

s podmínkami nebyl seznámen.  

starosta – svolal jsme schůzka ve škole a počítal jsem, že tam přijdeš. Ty jsi se ani nepomluvil. P. Baron a R. 

Kocián a L. Králová se omluvili. Počítal jsem, že se zúčastníš. 

Zahradník – to je jedno, jestli tam někdo byl nebo nebyl. 

starosta – abychom věc školy probrali a dohodli se na nějakém řešení, jsem svolal dnešní zasedání. Z učitelů 

školu dočasně vést nechtěl. Podmínky paní Smolíkové bych nerad opakoval. Co se týče učitelů, kteří jsou delší 

dobu na škole řekli, že toho mají dost. Oslovil jsem pana Kristiníka, který nám vyšel vstříc. Dělal ředitele 

ve škole v Osoblaze, vedl školu v Ostravě a jako jediný řekl, že do toho půjde bez nesplnitelných podmínek. 

Proto je dnes svoláno zasedání, abychom se tom pobavili.  

Baron – jak říkal Ruda, na co jsme my tady? Vy jste si už cosi odsouhlasili. 

Kocián – jen v souhrnu, jmenování osoby pověřené je v kompetenci starosty. Zastupitelstvo se k tomu 

nevyjadřuje ani nedělá žádné závěry. Jedná-li se však o nějaký důležitý důvod a použije se slovo mi, tak v tom 
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případě zde nemluvíme za zastupitelstvo, ale mluví se zde pouze o rozhodnutí starosty. To je jedna věc, která 

je. Druhá záležitost, je slušností, pokud paní Smolíková pokud opravdu nějaké podmínky dala, existovala tato 

možnost, protože my jsem obdrželi jenom email o tom, že paní Smolíková by se této funkce ujala a přijala by 

funkci osoby pověřené vedením školy, mohli jsme dostat následně po konání schůzky souhrnnou informaci 

o tom, že paní Smolíková předložila ty a ty podmínky, které nejsou ze strany vedení obce akceptovatelné. Ne ze 

strany zastupitelstva, ale ze strany vedení obce.  

starosta – z toho důvodu bylo svoláno toto zasedání. Jestli paní Smolíková chce, ať nám řekne své podmínky a 

můžete je slyšet. Po jedné podmínce, jsme od možnosti vedení školy paní Smolíkovou odstoupili, tedy Ti, kteří 

byli na pracovní schůzce ve škole. Paní Smolíková, máte slovo. 

p. Smolíková – děkuji za slovo. Já jsem říkala, že bych se této funkce ujala, ale po předchozí zkušenosti, kdy 

jsem spolu s panem ředitelem tři měsíce byli ve funkci a byli jsme nuceni trávit poměrně docela dost času tím, 

že jsme žádat, přeposílat každou fakturu a žádat pana starostu, aby nám poslal peníze na účet. Museli jsme 

žádat potom i o zaplacení. Nebudu se dále vyjadřovat. Nakonec jsme to po nějaké době vyřešili. Pan starosta 

nám poslal peníze účet.  

 

To vše prostě patří, si myslím, do pravomoce ředitele školy a ještě jsme tady slyšela, že jsme státní instituce a 

nemůžeme si investovat do všeho. Chápu, že máme nějaké stanovené podmínky do čeho investovat můžeme a 

toho bychom se zkrátka drželi. Můj požadavek byl takový, že zkrátka kdyby se mohlo zrušit usnesení, těch 450 

tis. Kč, jako závazný ukazatel a 50 tis. Kč je strašně málo, protože tam chodí faktury za revize a další věci. 

Proto jsme žádali, jestli by mohlo zaslat čtvrtletně příspěvek na školu s tím, že bychom měsíčně posílali, za co 

jsme to utratili, poslali bychom účetní knihy, podrobili se veškeré kontrole. V tomto bodu jsme se zasekli a dál 

už jsme nepokračovali.  

starosta – paní Smolíková, já vám děkuji. To co jste zde řekla je pořád dokola. Opakuje se to i z předchozích 

zasedání zastupitelstva. Pokud jste prokázali, co jste s penězi dělali, dostali jste okamžitě další peníze. Tady je 

problém, že jste (škola) nedokázali prokázat, co jste s penězi dělali. Já chtěl jsem od vás slyšet to, co jste mi 

řekla. Řekněte mi váš první požadavek. 

p. Smolíková – toto byl můj první požadavek 

starosta – první váš požadavek, od vás byl, že pokud vy povedete školu, nebudete mít čas přes prázdniny se 

připravit na konkursní řízení a chcete po mě, abych vám já zaručit, že to výběrové řízení vyhrajete. Více 

nemám co dodat. 

p. Smolíková – na to jste mi řekl, že to zajistit nelze. Takže na tomto zastupitelstvu nejde o požadavek. Naopak 

jsem vás chtěla požádat, aby konkurs byl o rok později nebo byste mi dal jeden rok, aby jste poznal, jestli jsem 

schopná nebo ne. 

starosta – konečné vaše rozhodnutí na schůzce, i když to byla pracovní bylo, že do toho nejdete. Proto jsme 

hledali další osobu mimo pedagogický sbor. Dnes je přítomen pan Kristiník, který je seznámen s celou situací 

ve škole a já si myslím, že na vedoucí funkci ve škole pan Kristiník má dosti velké zkušenosti. Prosím vás o pár 

slov, v krátkosti, kde jste působil. 

p. Kristiník – dobrý den, působil jsem dlouhé roky v Ostravě, kde jsem ve škole dělal zástupce ředitele, pak i 

ředitele. Zastával jsme funkci ředitele školy v Osoblaze, takže tyto zkušenosti má. Přislíbil jsme, že půjdu dělat 

prozatím ředitele do období jmenování nového ředitele. Je to pomoc škole, pro vaši obec. Mluvil jsme s panem 

starostou, paní Sovovou. Jde o malou školu, kde by nemělo být tolik problémů. Věci se dají do pohybu tak, aby 

se to srovnalo. 

Baron – chtěl jsem se vás zeptat, vy nemate žádné podmínky jako tady paní Smolíková? 

p. Kristiník – ne  

p. Kristiník – se vším určitě ne. To se nedá na pár pracovních schůzkách. A pokud nejsem jmenován ředitelem, 

tak mě ani neopravňuje být se vším seznámen. 

Baron – mluvil jste s panem Pokorným, aby jste něco zjistil. 

p. Kristiník – s panem Pokorným jsem nekomunikoval. Komunikoval jsme s paní Smolíkovou, která mi předala 

dost informací. Byla velmi vstřícná stejně jako paní účetní a pan starosta. Vím, že to nebude jednoduché. 

starosta – děkuji, pan Kristiník požádal, aby mohl být přítomen na dnešním zasedání a mohl říct pár slov. 

občanka – a kdy bude výběrové řízení? 

starosta – konkurs byl vyhlášen dne 13. 07. 2023 a přihlášky lze podávat do 31. 08. 2023. Muselo být vyhlášeno 

neprodleně. Nemůžeme čekat rok. První kolo bude až po dohodě s členy komise, kteří budou nominováni ČŠI a 

školou. 
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Kocián – já se hlasování zdržím, jenom z toho důvodu, že to je v kompetenci starosty, není to kompetence mě 

jako zastupitele. S panem Kristiníkem se dlouhodobě známe, nemáme vůči sobě žádnou zášť. Pro mě je tento 

proces naprosto zbytečný a obstrukce, které kolem školy byly, se mi nelíbí, takže já se zdržím hlasování. 

starosta – dobře, nechám hlasovat, aby pan Kristiník dělal ředitele školy na dobu určitou do doby jmenování 

nového ředitele na základě konkursního řízení. 

 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Třemešná jmenuje ředitelem Základní školy a Mateřská školy Třemešná, IČO 00852538, se 

sídlem Třemešná 341, 793 82, Mgr. Petra Kristiníka na dobu určitou, a to ode dne 21. 07. 2023 do doby 

jmenování nového ředitele na základě konkursního řízení. 

Výsledek hlasování: Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 3 (R. Kocián, R. Zahradník, P. Baron) 

Usnesení č. 123/9/2023 bylo schváleno 

 

Salvet – obracím se na Rosťo. Samozřejmě že zastupitelstvo může hlasovat v organizačních záležitostech. Když 

si myslíš, že to není v kompetenci zastupitelů, tak šlo o organizační hlasování, pro podporu rozhodnutí pana 

starosty, jmenovat nového ředitele školy. Ještě bych chtěl reagovat na vystoupení paní Smolíkové. Já jsem o 

tom mluvil už posledně. Ve zkratce, vzhledem k tomu, že účetnictví školy je ze rok 2020, 2021 a 2022 

neprůkazné, musela obec přistoupit k určitému systému vnitřní finanční kontroly. Ten systém byl probrán 

s předchozím ředitelem školy a byl odhlasován zastupitelstvem obce. Bývalý ředitel školy pan Pokorný byl ode 

mě emailem z 8.2.2023 informován o usnesení zastupitelstva, podrobněji popsán systém kontroly, včetně 

způsobu čerpání příspěvku obce školou. V dubnu jsem školu požádal o předložení čerpání příspěvku za I Q, což 

se bohužel nepodařilo, což si myslím, že pro kvalifikovanou účetní by to bylo otázka dvou dnů a nějakých 

sestav. Ty zaslány nebyly. A od té doby nějakým způsobem škola stále chce nějaké peníze na něco, na co měla 

příspěvek od zřizovatele. Když poslali za školy nějaké sestavy, stále v nich měly 500 tis. Kč od obce. Čili 

problém hrazení faktur není na straně obce, ale na straně účetní školy. Je potřeba skutečně účetnictví školy 

srovnat tak, aby věděli kolik mají spotřebovaného příspěvku na provoz školy a teprve potom mohou vlastně 

něco žádat. Ale škola to nevěděla. I na patečním sezením zastupitelů s pedagogickým sborem, jsem se 

dotazoval, jestli někdo ví, kolik má škola provozních nákladů, kolik mají v FKSP atd. Nikdo neodpověděl. 

starosta – paní Vičíková, skončila k 30.06.2023, jako profesionálka měla vše předat. Předání proběhlo tak, že 

klíče se daly paní Sovové a to co měla, nepředala. Paní Sovová nedoslala oficiálně pracovní smlouvu. Ředitel 

byl 03.7.2023 jetě ředitelem a měl jí dát pracovní smlouvu. Po dohodě s právním oddělením v MSK Ostrava, 

panem Grygarem a právníkem obce Przybylou z Krnova je paní Sovová účetní školy, přijata na základě ústní 

dohody. Nově jmenovaný pan ředitel sepíše řádnou pracovní smlouvu zpětně. Někdo ve škole zablokoval 

přístupy k účtům. K účetnímu programu dá vyjádření správce programu, protože účetnictví do 30.06.2023 nelze 

otevřít. Bylo by vhodné pořídit škole účetní program shodný s programem na obci. Financovat by měla obec 

s tím, že bude v majetku školy. K tomu bych chtěl znát vyjádření zastupitelů. 

Králová – mají peníze na mzdy? 

starosta – paní Sovová ještě nemá žádné přístupy, nebylo nám nic předáno. Pan ředitel se 03.07.2023 vzdal 

funkce a od druhé dne nekomunikuje. Je problém s vyplaceným odchodným, nevíme, z čeho to bylo hrazeno, 

MS kraj to hradit nebude. 

p. Golíková – to MS kraje musí být hrazeno z peněz školy. Správce rozpočtu školy za to zodpovídá, protože 

jestli to odchodné bylo schváleno, musela vědět, že na to škola bude mít. Bylo to řešeno se školským úřadem. 

Dále jsme řešili výkazy, které se nemohli odeslat, protože jsou špatné přístupové osoby. Doposud je uvedená 

paní Samsonová a pan Loida. Lidé, kteří už 15 let nejsou ve škole. Je to další průšvih, dali mám jako zřizovateli 

odklad na vyřešení, s tím, že jsme museli popsat situaci jaká je, že účetnictví školy je kriminálce a stav 

učetnictví. Vše je v řešení a snad nebudou finanční postihy za nedodržení termínu. Do účetnictví jsme se 

po odchodu ředitele nedostali.  

p. Smolíková – nezlobte se, nechci přilévat olej do ohně, co se týká snad smazaného účetnictví, my nemáme 

důvod proč bychom něco mazali. Oba dva (pan Pokorný) ve škole pracujeme, já chci ve škole zůstat, takže 

nechápu proč bychom my měli něco mazat. Co se týká odchodného je počítáno vždycky z peněz, které MS kraj 

posílá a zkrátka učitelé nemají peníze na odměny, protože bylo odchodné. Co se týká zablokované karty (k účtu 

školy), na samotném počátku mám bylo řečeno, že jsme udělali velkou chybu, protože jsme dali do ruky 

pokladnu a kartu osobě, která k tomu neměla přístup. Takže se nedivte, že ji pan Pokorný zablokoval, protože 

se bál zkrátka, aby 15 mil. Kč nebo kolik tam bylo, nepřišly vniveč. Navíc ta karta byla psaná na něco.   

občanka – vy máte na kontě 15 mil. Kč? 
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p. Smolíková – já nevím, neberte mě slovo. 

p. Golíková – bloknutím katry jste doslali školu do platební neschopnosti. 

starosta – účetnictví školy zde dále nebudeme rozebírat. Domluvili jsme se, že pan Kristiník povede školu, 

počkáme si na vyjádření firmy, zda došlo k zásahu do programu v účetnictví. Ptal jsem se, zda podpoříme 

do školy koupi účetního programu, který by financovala obec. Chtěl bych vyjádření všech.  

 

Návrh na usnesení: 

Zastupitelstvo obce Třemešná schvaluje zakoupení do školy tentýž účetní program, který je používán na obci 

a obec koupi zafinancovala. 

Výsledek hlasování: Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 1 (P. Baron) 

Usnesení č. 124/9/2023 bylo schváleno 

 

Kocián – já bych chtěl obdržet kopii jmenovaného dopisu, který šel škole v rámci informací o přidělených 

finančních prostředcích a následné kontrole, o kterém zmínil Tomáš. 

starosta – info šlo emaily i datovkami. Určitě můžeme přeposlat. 

Salvet – zašlu Ti email panu Pokornému, o kterém jsem tu mluvil. 

 

 

6. Diskuse 

starosta –16. 08. 2023 v 16 hod. proběhne na obecném úřadě výběrové řízení obálkovou metodou na pozemek 

20/1 v k.ú. Rudíkovy. Je pět zájemců, provede se prezentace a v místnosti napíší svoji nabídku vloží do obálky. 

Komise pak nabídky vyhodnotí. Kdo má zájem být v komisi? Pašas F. Šperl P. a L. Králová. Mezi sebou si 

zvolíte předsedu a protokol bude připraven k vyplnění. 

Dále se chci zeptat, kdo má zájem být členem konkursní komise na ředitele školy za zřizovatele? Bude asi 

za měsíc. Kocián R. a případný náhradník bude Šamajová K. 

 

 

7. Závěr 

starosta – děkujeme. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zbyšek Pecháček         Ing. Tomáš Salvet 

starosta obce          místostarosta obce 

 

 

 

Pavel Šperl          Filip Pašas 

ověřovatel zápisu         ověřovatel zápisu 


